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Nacka kommun 

Minnesanteckningar tillgänglighetsråd Nacka  
Typ av möte: Nacka tillgänglighetsråd 

Mötesdatum: 2024-09-09 

Närvarande:  

Representanter & föreningar:  

Kerstin Fagerström, Magnus Everitt; Föreningar Astma- och 

allergiföreningen Stockholm sydost,  

Birgitta Nordfors Johansson; Attention Nacka Värmdö,  

Monika Larsson; HRF Hörselskadades förening Nacka Värmdö,  

Henrik Rüffel, Synskadades riksförbund,  

Kristina Lundén; Autism Stockholms län 

Carina Pahl Skärlind, RBU 

Stefan Sundquist, Josefin Lång Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet 

(DHR) 
 

Rådets styrelse 

Håkan Ekengren, 1:e vice ordförande 

Maria Raner, 2:e vice ordförande 

 

Handläggare 

Helena Lindenius, enhetschef omsorgsenheten 
Kerstin Benckert, anhörigkonsulent 
Johanna Odhner, rådssekreterare 
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1. Mötets öppnande. 

Ordförande Håkan Ekengren öppnar mötet. 

2. Godkännande av dagordning. 

Dagordningen godkänns. 

3. Information om Framtidsdialog 

 

• Kommunikationsenhetens direktör Henrik Kelfve informerar om 

Framtidsdialog som pågår till nästa sommar. 

 

Framtiddialogen är ett sätt att testa nya dialogformer och möta 

förväntningar från politik och medborgare på en aktiv utvecklingsdriven 

kommun med målet att vara bland de 10 bästa och 25 mest 

kostnadseffektiva kommunerna i Sverige. 

 

Framtidsdialogen är ett sätt för Nacka kommun att samla in tankar och 

idéer om Nackas framtid från medborgare och de som verkar i 
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kommunen. Syftet är alltså att samla goda idéer och det är ingen 

opinionsundersökning, Svaren är öppna så det är möjligt att svara fritt. 

 

Tanken är att svaren är individuella, man representerar sig själv och inte 

en grupp. Man kan svara även om man inte bor i Nacka, bara man har en 

anknytning till Nacka. Kommunen modererar samtalet, men resultatet är 

allas. 

 

En sammanställning görs av en AI som både redogör för vad som är de 

vanligaste svaren, täcker in de teman som tycks viktigast för de som 

svarar, redovisar de individuella svaren och ger andra en möjlighet att gilla 

dessa.  

 

Utskick till Nackas medborgare går ut bland annat genom Kivra och 

digitala utskick till alla som är över 13 år.  

 

De grupper eller områden där svarsfrekvensen blir låg kommer ansvariga 

för framtidsdialogen att försöka öka delaktigheten för, genom bland annat 

uppsökande möten och påminnelser om vikten av att de deltar. Det 

handlar bland annat om barn och unga, underrepresenterade grupperna 

och bostadsområden där representationen är låg. Kommunen når 14.000 

barn och unga genom Framtidsdialogen. 

De frågor som ställs är: 

• Vad anser du är unikt med Nacka som kan utvecklas vidare? 

• Har du någon dröm om Nacka som plats att bo, leva och verka på? 

• Vilka hinder ser du för att uppnå ditt Nacka? 

• Vad behöver förändras i Nacka för att platsen ska utvecklas? 

• Finns det någon plats i Sverige eller världen som du tycker Nacka kan 

inspireras av? 

• För att delta i framtidsdialogen används denna länk på Nackas webb. 

 

• Från representanter i rådet kommer frågor som rör möjlighet att delta för 

de som inte kan delta digitalt.  

- Direktör för kommunikationsenheten beskriver nödvändigheten av att 

svaren kommer in digitalt för att det ska vara möjligt att bearbeta denna 

stora mängd data. Önskemålet är att man hjälpas åt så att de som kan 

skriva in, hjälper de som inte kan. Att man ska skapa förutsättningar för 

alla att delta finns med i fullmäktiges beslut. 

-  
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• Representanter lyfter också vikten av att minoriteters behov synliggörs, 

även i detta sammanhang och att frågor som rör tillgänglighet och 

funktionsfrågor synliggörs även utifrån perspektiv som få personer är 

medvetna om. Representant i rådet tipsar om att bjuda in alla 

gruppbostäder så att de individer som bor där kan få hjälp att fylla i. Även 

rådets representanter kan hjälpa till om de får information som de kan 

lämna vidare.  

- Kommunikationsenheten återkommer med information. 

Informationsmaterial kommer gå ut till rådets medlemmar. 

• Den stad som de som svarat på Framtidsdialogen främst vill att Nacka 

ska inspireras av, har visat sig vara Köpenhamn.  

• I övrigt är det som lyfts fram som viktigt av svarande i Framtidsdialogen 

närheten till Stockholm, närhet till service, samt balansgången mellan 

tillgång till stadsmiljöer och till natur. Den sistnämnda frågan ser ut att 

engagera mest. 

• Fråga från ordförande kommer om hur man från 

Kommunikationsenhetens sida har resonerat när det gäller 

tillgänglighetsfrågor. 

- Direktör för Kommunikationsenheten svarar att frågorna behöver 

komma in i svaren. Det syns i svaren. Det blir viktiga frågor som lyfts 

fram. Kommunen kan inte styra vilka teman som de som svarar lyfter. 

Däremot kan följdfrågor ställas senare för att få in mer detaljer om ett 

tema som lyfts som viktigt genom Framtidsdialogen. De frågor som 

ställts ligger kvar under hela perioden. 

• Representant för rådet är mycket positivt inställd till Framtidsdialogen 

men pekar samtidigt på nödvändigheten av att bevaka och synliggöra 

tillgänglighetsfrågor för de som har behov som ser annorlunda ut än för 

majoriteten. 

• Fråga kommer från vice ordförande om hur AI samlar och viktar frågor. 

- Kommunikationsenhetens direktör menar att den AI man använder 

representerar och fångar upp den mångfald av idéer som kommer in. I de 

fall frågan i sig vill fånga in vad som medborgare helst önskar synliggörs 

vad flest svarat. I viss mån beror det alltså på hur frågan är ställd. 

Slutprodukten kan också vara något som man skapar debatt på och där 

det finns möjlighet att problematisera svaren. 

• Representanter från rådet undrar om trafikfrågan lyfts. 

- Svaret från Kommunikationsenhetens direktör är att trafikmiljön ser ut 

att vara något som engagerar många. Det är troligt att följdfrågor kommer 

att ställas kring detta. 
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• Ordförande för rådet lyfter att det är viktigt att rådets medlemmar som 

representerar olika organisationer, ser detta som en möjlighet att lyfta 

viktiga frågor och få med tillgänglighetsfrågan. Som politiker kan man 

ofta hamna i utvecklingsfrågor men man behöver också i viss mån vara 

problemorienterad och ha perspektiv som tar hänsyn till alla, och se de 

som har specifika behov som majoriteten inte omfattas av.  

• Fråga kommer från representant i rådet om man kan vikta, eller se till att 

AI tar hänsyn till standarder mot saker som man har ratificerat, som 

mänskliga rättigheter. Detta för att säkerställa att inte minoriteters behov 

får stå tillbaka när majoritetens svar är det som ska leda. 

- Kommunikationsenhetens direktörs svar är att AI bygger på Microsoft.s 

lösning. I efterhand kan man ställa frågor kring vilket sätt slutmaterialet 

hänger ihop med de mänskliga rättigheterna. I nuläget är fokus att få alla 

att svara och få in de som inte svarat. Det är viktigt att i detta skede inte 

styra svaren.  

4. Information från anhörigkonsulent, samt från syn- och 

hörselinstruktör. 

• Frida Ambros, som är syn- och hörselinstruktör hälsar att synträffar 

fortsätter under hösten. 

• Anhörigkonsulent berättar om inbjudningarna till Anhörigdagen och 

program för temakvällarna, vilka biläggs minnesanteckningarna 

• Representant från Astma- och allergiförbundet önskar påminna om att 

det ska stå på alla kallelser att man ska komma pälsfri och doftfri till 

träffar. 

5. Information från omsorgsenheten 

• Sommaren har varit god i alla verksamheter. Personal med god kvalitet 

och god bemanning både hos myndigheten och i verksamheterna. 

• Ny gruppbostad i Saltsjö Dufnäs. 

• Det byggs ett särskilt boende för personer med psykisk 

funktionsnedsättning i Orminge 

 

• Övriga frågor till enhetschef för Omsorgsenheten:  

1. Bokningssystemet – Flera föreningar vill kunna boka lokalen samtidigt. 

Sammanträdesrummet, föreläsningsdelen, Köksdelen, ev kontor 1 och 

kontor 2 

2. Bokningssystemet – Att vi ska kunna boka längre fram än 3 månader 

3. Bokningssystemet – Att föreningens namn eller Nacka kommun ska 

synas i bokningssystemet. Inte bara ett personligt namn 
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4. Ett låsbart (kombilås) skåp för mikrofonerna.  

5. Djur och doftfritt samt att hörselslinga ska finnas med i 

inbjudningar/kallelser till evenemang som hålls i kommunens olika 

lokaler  

6. Vid övergångsställen i närheten av tillgänglighetslokalen skulle det 

behövas, skyltar som markerar att blinda kan röra sig i området för 

bilister, cyklister och övriga trafikanter 

Enhetschef för Omsorgsenheten tar med sig frågorna 1-6 och återkommer via 

mejl inom några veckor. 

6. Frågor från förra mötet 

Bordläggs till kommande möte: 

• Tillgänglighet nacka.se, bordläggs till kommande möte 

• Nytt kring tillgänglighetsrådets funktion, bordläggs till kommande 

möte 

7.  Övriga frågor 

• Nacka är anmälda till Trafikverkets mobilitetsvecka 16–22 september. 

DHR önskade uppdra att Nacka tar med vinkling på 

funktionsnedsättning och mobilitet i offentliga miljön, i sitt deltagande. –  

- Svar från ansvarig enhet är att Nacka är med för att de anordnar cykeldag. 

Rådet lämnar svar att de önskar bättring och att deras frågor som rör 

mobilitet inkluderas om Nacka deltar en annan gång i framtiden. 

• Rapport från Myndigheten för delaktighet har inkommit från en av rådets 

representanter  

- Rapporten lämnas vidare till tjänstemän i verksamheten, inför kommande 

tillgänglighetsråd 

• Information från Boverket har inkommit från en av rådets representanter 

med frågan vad Nacka har svarat på förslag att lägga mer ansvar för 

anpassning av bostäder på byggherrarna: 

- Förslag från ordförande är att bjuda in en representant från bygglov 

tillkommande råd för att svara på rådets frågor om kommunens planer. 

-  

• Remisslistor finns endast hos en av Nackas enheter, d.v.s. Planenheten.  

- På frågan om vilka andra enheters remisslistor som rådet önskar ha 

möjlighet att bevaka blir svaret att behovet egentligen är att frågor om 

tillgänglighet lyfts i de sammanhang där det fattas beslut som relaterar 

till frågan. Konkret är önskemålet att man alltid ska göra en 

konsekvensanalys utifrån funktionsvariation. 
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- Ordförande föreslår att representanterna för de fristående 

organisationerna författar en skrivelse där de framför detta önskemål 

och skickar till kommunfullmäktige. 

- Rådets sekreterare kan vara behjälplig med kontaktuppgifter och 

adresser för att underlätta representanternas arbete. 

• Enkät har gått ut om digitalisering, Svarsdag är senast den 13 september 

och informationen har nått fram till rådets medlemmar. 

- Rådets medlemmar beskriver att de har fått information 

• Representant från RBU påtalar att Länsstyrelsen har i uppdrag att 

genomföra regeringens funktionshinderpolitik i regioner och kommuner. 

De samarbetar med MDF och SKR. 

Specifika frågor från representanten till kommunen rör: 

- Jag kunde inte se att Nacka deltog, varför? 

- Hur samverkar ni i dessa frågor idag? 

- Kan ni tänka er att delta framåt?  

 

• Representant för RBU meddelar också att region Stockholm har antagit 

FKB (funktionskonsekvensbeskrivning) som metod över samtliga 

enheter. 

Rådet menar att de gärna skulle se att även Nacka kommun inför detta 

och önskar presentera detta för kommunfullmäktige - högsta beslutande 

organ i kommunen, eller möta samtliga enhetschefer. 

 

För mer information se nedan länkar: 

https://funktionsrattstockholmslan.se/fkb/ 

https://funktionsrattstockholmslan.se/wpcontent/uploads/2022/02/FK

B-handbok.pdf 

 

-  Ordförande ber att få notera och återkomma till nästa möte. 

8. Nästa möte 

Nästa möte är måndagen den 11 november kl. 18.00-20.00 i STH Jelgava, Nacka 

stadshus 

 

Nacka 2024-09-09 

 

Håkan Ekengren Helena Lindenius            Johanna Odhner 

Ordförande  Enhetschef Omsorgsenheten            Sekreterare 


